
BR.0002.013.2016.AB 

 

 

PROTOKÓŁ NR  XXVIII / 16 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 24. listopada 2016 roku 
 

 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego. Początek 

obrad – godzina 10.00.  

 

 

Obecni: 
 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

  

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Przedstawiciele władz samorządowych miast, miast i gmin oraz gmin powiatu 

zawierciańskiego z Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej w Zawierciu Grzegorzem 

Kwietniem, przedstawiciele powiatowych służb, inspekcji i straży z Komendantem 

Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej w Markiem Fiutakiem, Dyrektor Powiatowej 

Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Zawierciu Eweliną Sergiel- Błaszczyk, Powiatowym 

Lekarzem Weterynarii Ireneuszem Gewaldem oraz Powiatowym Inspektorem Nadzoru 

Budowlanego w Zawierciu Anetą Pałką, kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu z 

Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu Anną Pilarczyk-Sprychą oraz  p.o. Dyrektora 

Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu Sławomirem Szczurakiem, Naczelnik 

Jurajskiej Grupy GOPR Piotr Van der Coghen, przedstawiciele partii stronnictw  

i ugrupowań politycznych, Naczelnicy Wydziałów Starostwa Powiatowego w Zawierciu, 

przedstawiciele środków masowego przekazu i inni goście, zgodnie z załączoną do protokołu 

listą obecności. 

  

 

Ad.1.) 

 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski. Na podstawie listy 

obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,            

a tym samym prawomocność XXVIII sesji Rady Powiatu. Powitał radnych, Zarząd Powiatu  

ze Starostą Krzysztofem Wroną oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, dziękując im za 

przybycie.    
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Ad.2.) 
 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do przekazanego w materiałach sesyjnych porządku 

obrad.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przedstawił wniosek Zarządu 

Powiatu w sprawie zdjęcia z porządku obrad sesji pkt 12 w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie zmian w Statucie Szpitala Powiatowego w Zawierciu”, dotyczącego 

wykreślenia ze statutu Oddziału Skórno – Wenerologicznego.  W uzasadnieniu wskazano, iż 

dokonanie zmian w statucie w zakresie wskazanym w ww. projekcie uchwały 

uniemożliwiłoby połączenie kontraktu tego Oddziału z kontraktem Oddziału Obserwacyjno – 

Zakaźnego z Izbą Przyjęć, co jest zamierzeniem dyrekcji szpitala. Uchwała, zmieniająca 

statut w tym zakresie zostanie przedstawiona na kolejnej sesji Rady Powiatu.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie 

czyli przy 23 głosach „za”. 

  
Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował również, że otrzymał 

stanowisko Zarządu Powiatu do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej na 2017 rok. Projekt planu kontroli na rok przyszły został złożony przez 

Komisję w terminie, określonym w Statucie Powiatu Zawierciańskiego i przekazany 

Zarządowi celem zaopiniowania w trybie § 29 ust. 4 Statutu.  Zdaniem Zarządu  tematyka 

kontroli powinna zawierać konkretne zagadnienia, które będą objęte kontrolą. W związku  

z powyższym przed wydaniem opinii Zarząd Powiatu prosi o uszczegółowienie zakresu  

kontroli w poszczególnych jednostkach.   

 

Wobec stanowiska Zarządu Powiatu Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski 

złożył wniosek o zdjęcie przedmiotowego projektu uchwały, ujętego w pkt 16,  z porządku 

obrad i odesłanie do Komisji.   

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty przy 20 głosach 

„za” i 3 głosach „przeciw”. 

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XXVII / 16 z dnia 27 października 2016 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji.   

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2016 – 2025.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie informacji o stanie służby zdrowia na terenie 

powiatu zawierciańskiego w kontekście funkcjonowania SPZOZ prowadzonych przez 

powiat. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy powiatu 

zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  

na  2017 rok”. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta do 

przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

za 2016 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII / 181 / 16 z dnia  

31 marca 2016 roku w sprawie ustalenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań powiatu 

zawierciańskiego w 2016 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli wspomagających w szkołach ponadgimnazjalnych, 

dla których organem prowadzącym jest powiat zawierciański. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z monitoringu Strategii 

Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych powiatu zawierciańskiego na lata 

2011- 2020. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności 

nieruchomości. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne wnioski. 

20. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 
  

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych protokół Nr XXVII / 16 z dnia  

27 października 2016 roku w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli  przy 23 głosach „za”.   

 

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej sesji przedstawił Starosta 

Krzysztof Wrona. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył posiedzenia w dniach:  27 października,  

8 listopada, 14 listopada i 23 listopada br. zajmując się m.in. następującymi sprawami: 

 

 podjął uchwały w sprawach: 

– zmian w budżecie powiatu na 2016 rok oraz zmian w planie finansowym; 

– rozliczenia środków z subwencji oświatowej dla opiekunów praktyk uczniowskich  

w 2016 roku; 

– powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

dyrektora Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Zawierciu i wyznaczenia 

przewodniczącego komisji; 
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– ogłoszenia naboru przedstawicieli organizacji pozarządowych do komisji konkursowej 

oceniającej oferty na powierzenie realizacji zleconego zadnia administracji rządowej   

z zakresu prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy prawnej  w 2017 roku i powołania 

komisji do przeprowadzenia  procedury konkursowej; 

– ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy                        

w Zawierciu;  

– wyrażenia zgody na odstąpienie od formy przetargowej przy zawarciu umów najmu 

lub dzierżawy powierzchni użytkowych lub ich części, znajdujących się na 

nieruchomościach będących w użytkowaniu Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego  

w Zawierciu i Szpitala Powiatowego w Zawierciu; 

– uzgodnienia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu miasta i gminy Łazy;  

– wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia do kategorii dróg gminnych odcinka drogi  

położonej w Ogrodzieńcu; 

– wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia do kategorii dróg powiatowych nowo 

wybudowanej ulicy Inwestycyjnej w Dąbrowie Górniczej;   

– wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego dotyczące 

Uchwały Zarządu Powiatu z dnia 15 czerwca 2016 roku w sprawie odwołania 

Dyrektora Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Zawierciu; 

– przeprowadzenia konsultacji z organizacjami pozarządowymi projektów uchwał Rady 

Powiatu Zawierciańskiego w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego  w Zawierciu. 

W toku konsultacji nie wpłynęły żadne opinie dotyczące przedmiotowych 

dokumentów. 

  

 prowadził prace związane z opracowaniem projektu budżetu powiatu na rok 2017 oraz 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej obejmującej lata 2017 – 2025. Dokumenty  

w ustawowym terminie zostały przekazane Radzie Powiatu i Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej w Katowicach.  W związku z licznymi pytaniami podkreślił, że  

w projekcie budżetu na rok przyszły – na miarę możliwości – zabezpieczone zostały 

środki na podwyżki dla pracowników. Podwyżka zostanie uruchomiona od dnia 1 stycznia 

i jest planowana na poziomie 200 zł na etat. W tym roku znacząco wzrosły również 

nagrody, które zostaną uruchomione w najbliższych dniach. Jest to przeciętnie przyrost 

około 30% na funduszu nagród.   

  

 zapoznał się z: 

 informacjami o dokonanych zmianach w planach finansowych rachunków dochodów 

własnych  jednostek oświatowych; 

 protokołem z przeprowadzonych negocjacji w celu zawarcia w formie aktu 

notarialnego umowy kupna, na podstawie której dojdzie do przeniesienia prawa 

własności na rzecz powiatu zawierciańskiego działki położonej w Żarnowcu, zajętej 

pod drogę publiczną powiatową, stosownie do uchwały Rady Powiatu o wyrażeniu 

zgody na nabycie przez powiat przedmiotowej nieruchomości. 

   

 pozytywnie rozpatrzył wniosek Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu  

o dofinansowanie budowy sterylizatorni, proponując udzielenie dotacji na ten cel  

w wysokości 200.000 zł; 

 

 zatwierdził Wykaz nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę, dotyczący 

nieruchomości niezabudowanej położonej w Udorzu; 
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 wyraził zgodę na podjęcie działań zmierzających do uregulowania stanu prawnego trzech 

działek, zajętych pod drogę publiczną powiatową relacji Łany Średnie – Łany Wielkie; 

 

 postanowił o wykonaniu aktualizacji kosztorysu inwestorskiego dla inwestycji                       

pn. „Przebudowa, modernizacja oraz wyposażenie pracowni zawodowych w Powiatowym 

Centrum Kształcenia Zawodowego w Zawierciu” oraz wyasygnował środki finansowe na 

ten cel.  Projekt został wybrany do dofinansowania w ramach ZIT. Obecnie powiat jest na 

etapie przygotowywania projektu miękkiego dotyczącego PCKZ, który zostanie złożony 

w ramach konkursów dla projektów realizowanych w zakresie dostosowania oferty 

kształcenia zawodowego do potrzeb lokalnego rynku pracy – kształcenie zawodowe 

uczniów.   

 

 omówił i przyjął materiały wraz z projektami uchwał Rady Powiatu, będącymi 

przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 

 

Jednocześnie poinformował, że: 

 

 zakończyła się przebudowa nawierzchni drogi powiatowej DP 1767S w Gminie 

Żarnowiec, na odcinku od skrzyżowania Łany Średnie – Koryczany w kierunku Kozłowa; 

 w miesiącu listopadzie podpisano umowy z wykonawcami na przebudowę chodnika                       

w miejscowości Wiesiółka i remont cząstkowy nawierzchni drogi na odcinku Fugasówka 

– Ogrodzieniec.  Obecnie trwa procedura wyboru wykonawcy remontu nawierzchni 

drogowej odcinka drogi Żarnowiec – Łany Małe. Informacja o zadaniach  

w zakresie infrastruktury drogowej zrealizowanych od stycznia br. znajduje się na stronie 

internetowej powiatu; 

 w związku z przyznaniem środków w ramach tzw. powodziówek w najbliższym czasie 

rozpoczną się prace na drodze Żarnowiec – Łany Małe. Rozliczenie dofinansowania musi 

nastąpić do dnia 10 grudnia br. W bieżącym miesiącu podpisano umowy z wykonawcami 

na wyżej wymienione zadania; 

 czasopismo „Wspólnota” opublikowało „Ranking wykorzystania środków europejskich na 

projekty społeczne 2007 – 2015”. Powiat zawierciański zajął bardzo wysoką 16 pozycję  

w kategorii samorządów powiatowych.  

 

Ponadto przekazał informacje o istotnych wydarzeniach, które odbyły się w ostatnim czasie 

na terenie powiatu:     

 

– w dniu 11 listopada br. w gminach i miastach powiatu zawierciańskiego odbyły się 

uroczystości związane z 98. rocznicą odzyskania przez Polskę Niepodległości W tym dniu 

uczestniczył  w obchodach Święta Niepodległości, które odbyły się w Zawierciu; 

– w dniu 16 listopada w Starostwie Powiatowym w Zawierciu odbyło się uroczyste 

podsumowanie sportowego roku szkolnego 2015/2016 szkół ponadgimnazjalnych.                            

W klasyfikacji dziewcząt pierwsze miejsce zajęło I Liceum Ogólnokształcące  

im. S. Żeromskiego w Zawierciu, a kategorii chłopców – Zespół Szkół  

im. X. Dunikowskiego w Zawierciu; 

– w dniu 16 listopada br. w Starostwie Powiatowym w Zawierciu przeprowadzona została 

prelekcja dla jednostek budżetowych powiatu zawierciańskiego z zakresu obowiązku 

wprowadzenia centralizacji rozliczenia podatku od towarów i usług (VAT);   

– w dniu 19 listopada br. w Łazach z udziałem przedstawicieli samorządów gminnych  

z terenu powiatu zawierciańskiego odbyło się XXI posiedzenie Powiatowej Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku z Powiatowym Centrum Zarządzania Kryzysowego.  
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Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych.   

 

 

Ad.5.) 

 

Paweł Sokół: (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja chciałem poruszyć sprawę wpisania do projektu budżetu drogi, której losy są naprawdę 

dziwne. Drogę tę ustanowił po uwłaszczeniu urząd carski i ta droga funkcjonowała grubo 

ponad 100 lat. Teraz tam drogi nie ma. Tam poruszano się kiedyś furmankami, końmi itd. To 

jest droga łącząca Koryczany z Kępiem w województwie małopolskim. Teraz, kiedy w dobie 

ciężkiego sprzętu mówi się o innowacjach, o usprawnieniach, o wszystkim, co mogłoby 

pomóc społeczeństwu, rolnicy nie mogą dojechać do 160 ha, które użytkują na tamtym 

terenie, bo nie ma drogi. Po prostu fizycznie jej nie ma, ona jest tylko na mapie. Nie wiem, co 

się działo z tą drogą, jakie były koleje zaszeregowania tej drogi i podporządkowania 

instytucjom samorządowym. W każdym razie to powiat na początku lat dwutysięcznych 

(bodajże w 2001 czy w 2002 roku) przejął ją na własność i tę drogę powiat powinien zrobić. 

Kiedy sprzęt waży około kilkunastu, a nawet kilkudziesięciu ton, to którędy ma przejechać do 

160 ha. Zadbajmy o naszych rolników. To jest wioska, która jest najbardziej produkcyjna, 

jeżeli chodzi o produkcję rolną i nie ma tej drogi. Ja wczoraj na piśmie składałem wniosek  

o wprowadzenie do budżetu naprawy czy w ogóle budowy tej drogi, ponieważ nie byłem 

obecny na Komisjach. To jest droga o długości 1,5 km. Mówi się, że biedny powiat 

miechowski, a gmina Kozłów potrafiła zrobić asfalt do granicy naszego powiatu (brakuje tam 

praktycznie około 200 metrów). Natomiast jak to jest u nas, gdzie rolnicy dysponują tak 

ciężkim, nowoczesnym sprzętem i nie mogą dojechać do własnego miejsca pracy. Dlatego 

apeluję tutaj do Zarządu, aby wprowadzić do projektu budżetu budowę tej drogi, bo przecież 

wstyd nam będzie, jeżeli nie będzie można tym rolnikom pomóc. Bardzo proszę  

o wprowadzenie do projektu budżetu i do realizacji. Ponieważ powiat chciał tę drogę mieć  

w swych zasobach drogowych i przejął ją od gminy, należy to zrobić, bo ta droga jest po 

prostu konieczna”. 

 

 

Ad.6.) 
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII / 259 / 16  

w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016 rok wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu, po 

uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany 

pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 24 głosach „za”. 

 

 

Ad.7.)  
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVIII / 260 / 16  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016 – 2025 wraz  

z autopoprawką Zarządu Powiatu,  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 24 głosach „za”. 
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Ad.8.)  

 

Informacja Zarządu Powiatu o stanie służby zdrowia na terenie powiatu zawierciańskiego  

w kontekście funkcjonowania samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej 

prowadzonych przez powiat  stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

P.o. Dyrektora Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu Sławomir Szczurak 

(treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Zakład jest Państwu doskonale znany. Jesteśmy na rynku zdrowotnym już prawie 18 lat  

i doskonale wszyscy pamiętamy, jakie były początki i jak w tej chwili Zakład wygląda. To, 

jak Zakład teraz wygląda, to jest zasługa dyrekcji. Od początku była bardzo ścisła współpraca 

między organem założycielskim a dyrekcją Zakładu, czego efektem jest dzisiejszy osiągnięty 

potencjał. Jeżeli chodzi o misję Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu, to 

motywem przewodnim jest kompleksowe i na wysokim poziomie jakości zaspokojenie 

ambulatoryjnych potrzeb zdrowotnych pacjentów z uwzględnieniem niezbędnej diagnostyki, 

rehabilitacji i działań służących umacnianiu zdrowia i zapobieganiu chorobom. 

Strukturę organizacyjną Zakładu tworzą  jednostki zlokalizowane w Zawierciu. Pamiętamy 

czasy, kiedy nasz Zakład rozciągał się od Żarnowca aż po Siewierz. Struktury które tam były, 

zostały przejęte przez władze lokalne na mocy podpisanych porozumień bądź przekształcone 

w niepubliczne zakłady opieki zdrowotnej i funkcjonują do dnia dzisiejszego. Możemy 

powiedzieć, że to jest nasz wspólny sukces, dlatego, że wszystkie ośrodki, które się od nas 

oddzieliły, funkcjonują i świadczą opiekę zdrowotną i zabezpieczają świadczenia  na danym 

terenie.  

Tak, jak już powiedziałem, cały nasz potencjał jest zlokalizowany w mieście Zawierciu i są 

to:    

1. Przychodnia Specjalistyczna przy ul. Powstańców Śląskich 8; 

2. Przychodnia Rejonowa nr 1 przy ul. Gałczyńskiego 1; 

3. Przychodnia Rejonowa nr 2 przy ul. Powstańców Śląskich 8; 

4. Poradnia dla Dzieci przy ul. Niedziałkowskiego 15; 

5. Poradnia Ginekologiczno – Położnicza przy ul. Niedziałkowskiego 15; 

6. Przychodnia Rejonowo – Specjalistyczna  przy ul. Piłsudskiego 80. 

W Zakładzie realizowane są świadczenia w  zakresie: podstawowej opieki zdrowotnej, 

pielęgniarskiej i położniczej opieki zdrowotnej, specjalistycznej opieki zdrowotnej  

(w 23 poradniach specjalistycznych), medycyny szkolnej w 20 szkołach, rehabilitacji 

leczniczej, medycyny pracy i diagnostyki medycznej i laboratoryjnej oraz diagnostyki 

obrazowej. 

W Zakładzie wdrożony jest Zintegrowany  System Zarządzania wg normy ISO 9001-2008, 

ISO 14001:2004 i PN-N-18001:2004. Dla wyjaśnienia powiem, że to są wszystkie normy  

z zakresu bezpieczeństwa i higieny pracy, jak również norma z zakresu ochrony środowiska, 

tak, że wszyscy pacjenci mogą u nas czuć się bezpiecznie. Zgodnie z tą norma mamy co roku 

przeprowadzone audyty i wszystkie warunki są zapewnione. 

Chcę pokazać potencjał, jeśli chodzi o ilość pacjentów. To są dane statystyczne z 2015 roku, 

bo obecny rok mamy jeszcze w trakcie. 

Liczba pacjentów przyjętych w poradniach specjalistycznych – 190.000 osób; 

Liczba pacjentów przyjętych przez poradnie POZ – około 115. 000 osób;  

Liczba wykonanych zabiegów rehabilitacyjnych – 56 000 zabiegów; 

Liczba wykonanych badań laboratoryjnych  – 540.621 badań.  

Pozostałe badania (m.in. RTG, USG, Spirometria, Perymetria) – około 70.000 badań. 

Jeżeli to wszystko zsumujemy, to daje to około 1.000.000 zdarzeń medycznych rocznie. 
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W placówkach podstawowej opieki zdrowotnej mamy zatrudnionych 19 lekarzy, 30 

pielęgniarek POZ  i 3 położne POZ. 

W Medycznym  Laboratorium  Diagnostycznym jest pełne spektrum wykonywanych badań. 

Właściwe wszystkie badania wykonujemy na miejscu, pojedyncze badania są wykonywane 

przez podwykonawców. Personel laboratorium: diagności laboratoryjni  - 9 osób, w tym  

4 specjalistów i technicy analityki medycznej - 19 osób. Ważne jest, że specjalizację 

diagności zrobili w naszych strukturach.   

Pracownia RTG wykonuje pełne spektrum badań radiologicznych. Badania są robione 

ambulatoryjne czyli bez badań kontrastowych, dynamicznych (te badania są zlecane).  

Badania są wykonywane bezpłatnie dla pacjentów na podstawie skierowań lekarzy POZ  

i poradni specjalistycznych  ZLA oraz kontrahentów. Mamy podpisane umowy właściwie ze 

wszystkimi zakładami ościennymi, wykonującymi świadczenia medyczne. 

Pracownia USG wykonuje pełne spektrum: USG  jamy brzusznej i miednicy mniejszej, USG 

małych narządów, USG gruczołów piersiowych, USG serca, USG stawów biodrowych, 

badania color doppler naczyń (tętnice szyjne, tętnice brzuszne), USG głowy 

przezciemiączkowe,  biopsja cienkoigłowa. Jest to nasze dziecko, bo dawniej procedura nie 

wykonywana na Zawierciu, a w tej chwili cieszy się bardzo dużą popularnością (mamy 

również podpisane umowy z kontrahentami). 

Pracownia Densytometryczna to jest inwestycja ubiegłego roku . Jeszcze raz z tego miejsca 

chciałbym podziękować miastu Zawiercie, które bardzo aktywnie włącza się w pomoc  

i dosprzętowienie naszego Zakładu. To jest taka umowa między samorządami, tak, że bardzo 

serdecznie dziękuje miastu, jak  również radnym, którzy bardzo chętnie włączają się  

i pomagają w organizacji tego przedsięwzięcia, a efektem tego jest zakupiony aparat 

densytometryczny,  a także akcje profilaktyczne, które wykonujemy dla dzieci szkół  

podstawowych. Powiem tylko, że rokrocznie badamy około 1000 dzieci szkół podstawowych 

klas od I do III. Około 20% dzieci – niestety –  słabo widzi, jest niedowidzących albo 

manifestuje upośledzenie widzenia, a rodzice nie wiedzą, że dziecko ma. Dzieci te są 

zaopatrywane, zabezpieczone, tak, że mamy to już opanowane i wszystkie dzieci są 

przebadane. 

Nie będę wymieniał wszystkich poradni specjalistycznych ZLA. Zatrudnionych jest w nich  

70 lekarzy specjalistów, 42 pielęgniarki i 4 położne.   

Na koniec swojej krótkiej prezentacji powiem tylko, wszystkie obiekty naszego Zakładu 

spełniają wymogi sanitarno – epidemiologiczne, są bezpieczne pod względem bezpieczeństwa 

i  higieny pracy, spełniają wszystkie warunki  przeciwpożarowe. Wdrożenie systemu 

zarządzania jakością pomogło utrzymać ten standard . Sukcesem ostatnich lat, ostatnich 

miesięcy, jest wdrożenie systemu elektronicznej dokumentacji medycznej, rozszerzenie 

pewnych procedur diagnostycznych m.in. poprzez organizację pracowni biopsji gruczołu 

krokowego. Wcześniej trzeba było pojechać do odległych placówek i szpitali Śląska i tam 

podlegać  2 – 3 dniowej hospitalizacji. W tej chwili robimy to ambulatoryjnie w Poradni 

Urologicznej.  

W najbliższym czasie będziemy realizować sterylizatornię. W tej chwili kończą się procedury 

przetargowe, do końca listopada zostaną podpisane umowy. Liczymy na pomoc miasta  

i powiatu zawierciańskiego. Jeżeli tę procedurę dokonamy, jesteśmy w stanie w ciągu trzech 

miesięcy zrobić sterylizację. Również chciałem z tego miejsca podziękować Radzie Powiatu 

Zawierciańskiego i Panu Staroście za okazaną pomoc finansową w realizacji tego ważnego 

projektu.   

Następnym projektem, jaki mamy w najbliższym czasie, jest ucyfrowienie Zakładu RTG, 

wdrożenie systemu informatycznego i konfiguracja z  systemem, który mamy   

w tej chwili. To jest na przyszły rok. Jeśli są jakieś pytania, to chętnie odpowiem”. 

(Prezentacja, omawiana w tym punkcie porządku obrad, stanowi załącznik nr 2 do protokołu).  
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Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu Anna Pilarczyk – Sprycha (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Przedstawiam informacje na temat szpitala na dzień 31 października 2016 roku. Ta 

informacja będzie trochę dłuższa niż ZLA, ale pozwoliłam sobie przedstawić swoje wnioski  

i uwagi z kilku miesięcy mojej pracy i działalności. 

Podstawowe  dane statystyczne, jeżeli chodzi o szpital, to do końca października tego roku 

przyjęliśmy: w Oddziale Chorób Wewnętrznych – 3082 pacjentów, w Oddziale Chirurgii 

Ogólnej – 1727 pacjentów, w Oddziale Dziecięcym - 1433 pacjentów, w Oddziale 

Noworodków z Pododdziałem Patologii Noworodka – 511 pacjentów, w Oddziale 

Neurologicznym – 742 pacjentów, w Oddziale Udarowym – 427 pacjentów, w Oddziale 

Położniczo- Ginekologicznym – 2141 pacjentek, w Oddziale Okulistycznym  - 2483 

pacjentów, w Oddziale Skórno – Wenerologicznym – 222 pacjentów, w  Oddziale 

Obserwacyjno – Zakaźnym – 362 pacjentów, w Oddziale Chirurgii Urazowo – Ortopedycznej 

– 1033 pacjentów, w Oddziale Anestezjologii i Intensywnej Terapii – 174 pacjentów,  

w Oddziale Rehabilitacji Neurologicznej – 162 pacjentów, w Oddziale Opieki Paliatywnej – 

203 pacjentów, w Szpitalnym Oddziale Ratunkowym – 19. 868 pacjentów. Razem – 34. 570 

pacjentów. Liczba pacjentów hospitalizowanych w skali roku to jest około 42.000.    

Szpitalny Oddział Ratunkowy przez ostatni rok funkcjonowania przyjął ponad 22 tysiące 

pacjentów. Tylko połowa przyjmowanych osób jest w stanie nagłego zagrożenia 

zdrowotnego, w tym około 10% w stanie bezpośredniego zagrożenia życia. Natomiast aż 40% 

pacjentów mogłoby uzyskać poradę lekarską w podstawowej opiece zdrowotnej lub nocnej  

i świątecznej. 

Wykaz porad ambulatoryjnych: poradnia alergologiczna – 733, poradnia neurologiczna – 

5591,poradnia onkologiczna – 661, poradnia chorób zakaźnych  - 1027, poradnia zaburzeń  

i wad rozwojowych dzieci – 323, poradnia ginekologiczna – 1078, poradnia chirurgii ogólnej 

– 6562, poradni chirurgii urazowo – ortopedycznej – 9086,poradnia okulistyczna – 1866, 

poradnia otolaryngologiczna – 1616. Razem – 28.558 porad. 

Nocna i Świąteczna Opieka Zdrowotna: liczba porad lekarskich udzielonych w miejscu 

udzielania świadczeń (ambulatoryjna) – 14.217, liczba porad  lekarskich wyjazdowych – 870, 

liczba porad lekarskich udzielonych telefonicznie – 23, liczba wizyt pielęgniarskich 

udzielonych ambulatoryjnie – 10.956, liczba wizyt pielęgniarskich udzielonych w trybie 

wyjazdowym – 2722. Nocna i Świąteczna Opieka Zdrowotna znajduje się na I piętrze. 

Niebawem przenosimy ją na parter po to, żeby pacjenci mieli bliżej i żeby mogli korzystać 

częściej z tej możliwości bez kolejek. 

Struktura pacjentów leczonych w szpitalu z poszczególnych gmin powiatu zawierciańskiego: 

najwięcej Zawiercie – 48%, Poręba – 7%, Łazy – 12%, Ogrodzieniec – 8%, Pilica – 7%, 

Szczekociny – 4%, Włodowice – 5%, Kroczyce – 5%, Żarnowiec – 2%, Irządze – 2%. 

Wynik finansowy według stanu na dzień  31 października  2016 roku wykazuje zysk  

w wysokości  549.355, 30 zł. Pierwsze miesiące były miesiącami strat ze względu na 

termomodernizację. Wynik na plusie uzyskujemy od czerwca. W miesiącu październiku 

mieliśmy zysk w wysokości 749.941,21 zł  Na poziom wyniku finansowego szpitala miały 

wpływ przede wszystkim prowadzone  prace termomodernizacyjne oraz koszty działalności 

Szpitalnego Oddziału Ratunkowego, który jest największym kosztochłonnym oddziałem. 

Posiadamy zobowiązania długoterminowe szpitala, przez które borykamy się  

z problemami. Jeżeli chodzi o kredyt, który został zaciągnięty w 2012 roku na kwotę 

6.500.000 zł, to najgorszy czas przed nami, od stycznia do kwietnia, ponieważ będziemy 

spłacać najwyższe raty. Przez lata kredyt był spłacany w  minimalnych ratach od 10.000 zł do 

50.000 zł, a teraz 70.000 zł. Kolejny okres. który zaczyna się od stycznia, to jest rata 400.000 
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zł. Nie będę czytała tych cyferek, ale prawie 400.000 zł przez najbliższe 5 miesięcy musimy 

spłacać i łączna kwota do spłacenia na dzień 18 listopada to 2.027.100 zł. 

Kolejny kredyt, który był udzielony w 2012 roku, to jest kredyt w Getin Bank na kwotę  

10.000.000 zł. Kredyt ten na dzień 18 listopada jest dalej do spłaty w kwocie ponad 9.000.000 

zł. Przez 4 lata spłaciliśmy tylko 724. 000 zł czyli 7 % zaciągniętego kredytu. Początkowo 

była 10 – miesięczna karencja i szpital nie spłacał nic. Od  31 lica 2013 roku do 31 lipca 2017 

roku miesięczna rata kapitałowa wynosi 18.100 zł. Od 31 sierpnia 2017 roku do 30 czerwca 

2027 roku miesięczna rata kapitałowa wynosi 76.096 zł. Ostatnia miesięczna rata kapitałowa 

będzie 31lipca 2027 roku  i wyniesie 79.664 zł. Ten kredyt został poręczony przez miasto 

Zawiercie i cesją na leczeniu szpitalnym z kontraktu  45.000.000 zł.  To pokazuje, jakie 

mamy płatności w najbliższym czasie i z czym się borykamy. 

Co miesiąc płacimy składki ZUS mniej więcej w graniach od 631.000 zł do 690.000 zł. 

Bieżąca składka, która nigdy nie została odroczona, jest płacona w całości. Przedstawiam 

zestawienie ugód i porozumień ratalnych, ponieważ w dalszym ciągu jesteśmy z fakturami nie 

zapłaconymi za kilka lat do tyłu. Podpisujemy ugody, aby nie płacić kosztów procesowych  

i komorniczych i w związku z tym na dzień 31 grudnia łącznie z ugodami ratalnymi z ZUS 

nasza miesięczna kwota do zapłacenia wynosi 985.731,46 zł . Przez najbliższe miesiące aż do 

maja mamy praktycznie takie wysokie zobowiązania, prawie do 700.000 zł, przy czym  

w kolejnych miesiącach na pewno również będą kolejne zobowiązania, bo w dalszym ciągu 

podpisujemy układy ratalne po to, aby nam dalej dostarczano sprzęt, lekarstwa i tym podobne 

rzeczy. 

Wykonanie kontraktu z NFZ za okres styczeń –  październik 2016 roku: wartość planu 

mieliśmy 36.406.088 zł, a wartość nadwykonania  jest 37.116.393,49  zł. Jeżeli chodzi  

o programy lekowe, to wartość planu wynosiła 1.785.733 zł, a wartość nadwykonania –                     

198.094,37 zł. Opieka paliatywna i hospicyjna: wartość planu 1.263.254 zł. Tutaj ze względu 

na termomodernizację mamy niewykonanie  34.417,40 zł.  Rehabilitacja lecznicza –  wartość 

planu 1.290.748,78  zł, wartość nadwykonania – 135.034,46 zł. Ambulatoryjna opieka 

specjalistyczna: wartość planu 1.184.100,80 zł,  wartość nadwykonania – 208.499,29 zł.  

Świadczenia kosztochłonne: wartość planu – 192.897,50 zł, wartość nadwykonania –  

26.619 .  
Zakupiona aparatura i sprzęt medyczny to przede wszystkim  aparat OCT na Oddział 

Okulistyczny. Aparat ten umożliwia szczegółową ocenę struktury siatkówki, pozwala na 

wizualizację przepływu krwi w naczyniach siatkówki bez użycia kontrastu. Zakupiliśmy: na 

Oddział Ginekologii  2 łóżka porodowe, 2 specjalistyczne stoły operacyjne do 

przeprowadzania zabiegów przez Oddział Położniczo – Ginekologiczny i Oddział Chirurgii 

Urazowo – Ortopedycznej, najnowocześniejszy   mikroskop   operacyjny na statywie  

z przystawką do witrektomii z podglądem, aby dwóch operatorów mogło być przy zabiegu, 

sondę i znacznik do oznaczania węzła wartowniczego ratującą pierś pacjentek, które mają 

chorobę onkologiczną (wykonaliśmy u nas w szpitalu już takie zabiegi. Dokonali je dwóch 

lekarzy lek. med. Ewa Szlachta- Świątkowska i dr n. med. Józef Donocik), dermatom, który 

służy  do pobierania płatów skórnych stosowanych do przeszczepów (w województwie 

śląskim około 60% pacjentów choruje na żylaki kończyn dolnych, które nieleczone powodują  

powstanie zespołu pozakrzepowego. Najlepszym sposobem leczenia przewlekłych owrzodzeń 

skóry jest przeszczep skóry) oraz pościel dla szpitala.  

Bezpłatnie pozyskaliśmy: generator ultradźwiękowy LOTUS, nowatorski generator Acculis 

do gotowania nowotworów (wątroba ,nerki), aparat do znieczuleń PRIMUS wykorzystywany 

na Oddziale Anestezjologii i Intensywnej Terapii, aparat KTG z analizą dziecka i matki  

i z telemetrią wykorzystywany na Oddziale Ginekologiczno – Położniczym. 

Jesteśmy w trakcie zakupu  urządzenia biofeedback w ramach pozyskanej dotacji. Przyznano 

dofinansowanie z Ministerstwa Zdrowia w kwocie 34.000 zł na zakup platformy do ćwiczeń 
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(rehabilitacja dla osób z niedowładem połowicznym) na Oddział Rehabilitacji Neurologicznej 

Szpitala Powiatowego w Zawierciu. Koszt platformy: 40 000 zł (6.000 zł nasz wkład własny) 

z Programu POLKARD. Otrzymaliśmy również dofinansowanie z Narodowego Programu 

Wyrównywania Dostępności do Profilaktyki i Leczenia Chorób Układu Sercowo –  

Naczyniowego POLKARD i kupujemy: kardiomonitor y – 4 sztuki i centralę intensywnego 

nadzoru dla kardiomonitorów –  1 sztuka. Całkowita wartość projektu: 70. 000 zł. 

Ministerstwo Zdrowia pokrywa 85% projektu czyli 59.500 zł, szpital pokrywa 10.500 zł.  

Od stycznia do października br. zakupiliśmy aparaturę i sprzęt medyczny na łączną kwotę  

931.535,08 zł. W tym okresie  przeprowadziliśmy usługi remontowe na około 165.000 zł.     

Otrzymaliśmy informację o przyznanym sprzęcie medycznym na Oddział Dziecięcy  

w ramach Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Są to: aparat USG,  kardiomonitor  

i pulsoksymetr. 

Z koniecznych zakupów, które musimy zrobić jeszcze w tym roku, jest aparatura dla Oddziału 

Anestezjologii i Intensywnej Terapii.  Zakup sprzętu, podyktowany jest koniecznością 

dostosowania Oddziału do 31 grudnia 2016 roku do wymogów Rozporządzenia Ministra 

Zdrowia z 20 grudnia 2012 roku, które nakazywało dostosowanie oddziału do wymogów, 

które są teraz konieczne. Stąd musimy nabyć: respirator stacjonarny, respirator transportowy, 

monitory z możliwością pomiaru EKG, nieinwazyjnego i inwazyjnego pomiaru ciśnienia 

tętniczego oraz saturacji i kapnografii i ICP + centrala (6 szt.) oraz wideolaryngoskop. To jest 

olbrzymi zakup. Musimy wydać 550.000 zł do końca roku. Jesteśmy w trakcie przetargu na te 

sprzęty.  Zrobiłam analizę, z której wynika, że  2012 roku wydaliśmy na ten oddział 7.918,03 

zł, w 2013 roku – 270.037,61zł, w 2014 roku – 29.889,39 zł, w 2015 roku – 17.178,89 zł.  

Łącznie była to kwota 325.025,92 zł, co stanowi 37%. Wszystko się skupiło na tym roku  

i w tym roku musimy pokryć aż 63% całej  inwestycji, którą mogliśmy rozłożyć na kilka lat,  

a teraz musimy założyć to jednocześnie. Jesteśmy w trakcie przetargów i oczywiście oddział  

będzie doposażony, przy czym dla szpitala, który ma takie zobowiązania, jest to znaczny 

problem, aby  pozyskać środki na ten cel. 

W zakresie usług medycznych wprowadzamy cały czas nowe zabiegi operacyjne, aby 

pokazać, że da się zrobić dużo dla pacjenta. Wprowadziliśmy niską przednią resekcję 

odbytnicy, ECPW (endoskopowa cholangiopankreatografia wsteczna), która  jest 

połączeniem metody endoskopowej  i radiologicznej. Mamy bardzo dobrego lekarza, który 

jest jednym z najlepszych z tej dziedzinie i bardzo pomaga pacjentom. Metoda ta odgrywa 

największe znaczenie w terapii zwężeń dróg żółciowych i trzustkowych oraz w leczeniu 

kamicy przewodu żółciowego wspólnego, co pozwala pacjentowi uniknąć leczenia 

operacyjnego. 

Zrobiliśmy też pierwszą rekonstrukcję piersi, czyli takie zabiegi też są u nas możliwe. Pani dr  

Karolina Donocik była prekursorem tego zabiegu w szpitalu w Zawierciu. 

Od października wprowadziliśmy programu restrukturyzacji Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu, który obejmował będzie lata 2016 – 2019.Daliśmy sobie wiele zadań do 

wykonania i co kwartał będziemy raportować z tego, co zrobiliśmy. Zaczynamy od audytu 

oddział po oddziale. Bardzo dużo nieprawidłowości jest wykazywanych z poszczególnych 

dziedzin, gdzie zaczynamy sprawdzać. Najpierw przeprowadziliśmy audyt Oddziału 

Położniczo – Ginekologicznego, gdzie musieliśmy wykonać instalacje gazów medycznych  

w trybie pilnej konieczności, ponieważ łóżka intensywnego nadzoru nie spełniały warunków 

medycznych bezpieczeństwa pacjentów. W trakcie audytu zauważyliśmy wiele 

nieprawidłowości w kwalifikacjach personelu i prowadzeniu dokumentacji medycznej i z tym 

borykamy się na co dzień. Audyt Oddziału Noworodkowego wykazał nam przede wszystkim 

bardzo dużo braków w wyposażeniu. Dokupiliśmy (już czekamy  na dostawę) 10  łóżeczek 

niemowlęcych mobilnych, 5 stanowisk do pielęgnacji noworodka na sale matki z dzieckiem, 

stanowisko do przyjęcia noworodka po porodzie, wagi mobilne, ogrzewacze noworodkowe 
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mobilne,  przewijaki. Testujemy inkubatory noworodkowe, ponieważ musimy zakupić nowe. 

Te, które mamy, mają ponad 20 lat. To są wszystkie rzeczy z programu restrukturyzacji. Krok 

po kroku sprawdzamy wszystkie rzeczy, aby standardy były takie, jak się należą pacjentom. 

Jesteśmy w trakcie  audytu  Oddziału Okulistycznego. Audyt się jeszcze nie zakończył, ale 

pierwsze wnioski są takie, że w celu uzyskania dostępu do łóżek z trzech stron, co jest 

wymagane do programu dostosowawczego, będziemy wnioskować o zmniejszenie łóżek do 

18. Na wyposażeniu obecnie znajdują się 24 łóżka i są niewykorzystywane. 18 łóżek nam 

wystarczy i usprawni działanie, ale to dopiero początek Oddziału Okulistycznego. Każdy 

oddział po oddziale idzie takim audytem , z niego spisujemy wnioski. Tam, gdzie mamy 

potrzeby wymagane do Funduszu, to je uzupełniamy. Gdzie jest potrzeba kształcenia  

i poprawiania kształcenia wczesnomedycznego terapeutycznego, to też uzupełniamy. 

W programie restrukturyzacji utworzyliśmy zespoły  robocze do realizacji poszczególnych 

punktów programu restrukturyzacyjnego, opracowaliśmy już projekt schematu 

organizacyjnego szpitala, który w tej chwili  jest przedstawiony do konsultacji związkom 

zawodowym , kierownikom i potem trafi na Zarząd.  Powołaliśmy zespół do weryfikacji 

dokumentacji medycznej, który do chwili obecnej ustalił wzór historii choroby, wprowadził 

okołooperacyjną kartę kontrolną, protokół operacyjny, procedurę oceny geriatrycznej.  

W  każdej dokumentacji, którą sprawdzaliśmy, są błędy, które musimy zmieniać, ponieważ 

dokumentacja ta nie była zgodna z rozporządzeniami. Powołano zespół do opracowania 

receptariusza szpitala, ponieważ receptariusz jest stary, teraz pracujemy na innych lekach  

i z receptariusza będą oszczędności. Powołano zespół do opracowania minimalnych norm 

zatrudnienia pielęgniarek i położnych, który jest w trakcie wyliczeń. Nowe normy zostaną 

wprowadzone od 1 stycznia 2017 roku. Zaistniała niezgodność pomiędzy rozporządzeniem 

Ministerstwa Zdrowia a Zarządzeniem Dyrektora Szpitala z I kwartału 2014 roku  

i musieliśmy nowe normy opracowywać. Powołano zespół do weryfikacji programu 

dostosowawczego szpitala i tu jest najwięcej do zrobienia, ponieważ większość tych rzeczy 

zostało przełożone na ostatnie lata i teraz mamy najwięcej rzeczy do zrobienia. Ja nie będę 

tutaj mówiła o wszystkim, ponieważ ta sesja by trwała do nocy, natomiast podam przykłady. 

Musimy mieć rezerwowe źródło zaopatrzenia szpitala w energię elektryczną, bo agregat 

prądotwórczy nie jest wyposażony w funkcję autostartu. Na Oddziale Neurologicznym zespół 

pomieszczeń stanowiących oddział łóżkowy jest przechodni (przez Oddział Neurologiczny 

przechodzi się do Oddziału Udarowego), więc musimy kolejno zmienić tę sytuację. Kolejne 

odstępstwo to szerokość drzwi w pomieszczeniach, przez które może odbywać się ruch 

pacjentów na łóżkach, co nie umożliwia tego ruchu w niektórych  salach udarowych  

i neurologicznych . Musimy poszerzyć otwory drzwiowe i wymienić drzwi. Kolejne 

odstępstwo to odstępy między łóżkami, które nie umożliwiają swobodnego dostępu do 

pacjentów. Konieczna jest zmiana układu funkcjonowania i audyt  nam już to pokazał. 

Kolejną rzeczą, z którą zmierzamy się z wielką trudnością, to jest kotłownia, która pracuje na 

dwa kotły: wodny i parowy. Drugi parowy kocioł jest nieczynny od ponad dwóch lat, 

ponieważ kocioł został zdewastowany technicznie, zakamieniony w wyniku braku 

odpowiedniej konserwacji w poprzednich latach. Nie kupowano soli do stacji uzdatniania 

wody. W związku z tym naprawa wyniosłaby 100.000 zł i jest nieopłacalna. Sprzęt nie 

wygląda dobrze, praktycznie każda rura jest stara, nie wymieniona i ten system wymaga 

gruntownej zmiany, żeby bezpieczeństwo pacjenta było najważniejsze. W związku z  tym 

opracowaliśmy dokumentację i złożyliśmy wniosek do Unii ,,Optymalizacja rozwiązań  

z zakresu gospodarki cieplnej Szpitala Powiatowego w Zawierciu poprzez zastosowanie 

wysokosprawnej kogeneracji” czyli chcemy stworzyć elektrociepłownię dla szpitala i wtedy 

tak naprawdę będziemy sami dla siebie produkować prąd. Mam nadzieję, że uda nam się 

uzyskać tę dotację. To jest niezbędna rzecz, którą musimy zrobić w przyszłym roku, 
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ponieważ – mam nadzieję, że ta zima nie będzie ostra –  ale musimy przymierzyć się do 

kolejnych lat, ponieważ to, co jest, jest w stanie tragicznym. 

Przeprowadziliśmy audyt polis ubezpieczeniowych i powiem tak: w programie 

restrukturyzacji zawarłam wiele rzeczy, ale polisy to była pierwsza rzecz, na którą się 

natknęłam. Szpital przez lata nie korzystał z polis ubezpieczeniowych. W 2011 roku  

z dokumentacji, którą znaleźliśmy i  co nam się udało zgromadzić, to mogliśmy uzyskać  

z polis ponad 42.000 zł, ale to już jest przedawnione. Tam, gdzie napisałam wnioski do 

ubezpieczyciela, wszędzie dostałam odpowiedź, że polisa jest przedawniona. W 2012 roku 

jest to około 95.000 zł, których szpital nie musiał płacić ze swoich środków, bo mógł zapłacić 

z polisy ubezpieczeniowej i to też zostało przedawnione. W 2013 roku była to kwota około 

23.000 zł. Jesteśmy w trakcie rozpatrywania, ponieważ mamy 3-letni okres karencji, więc 

występuję wszędzie i z ubezpieczycielem mamy drogę rozmów. W 2014 roku było to 98.000 

zł i jest w trakcie rozpatrywania.  W 2015 roku – była to kwota 47.000 zł. Zgłosiliśmy szkody 

majątkowe za poprzednie lata na kwotę 307. 388,79 zł. Na bieżąco zgłaszamy szkody. Nie 

mam wyliczeń, jak to wygląda, ale myślę, że powyżej 60.000 zł już w tym roku udało nam się 

odzyskać z samej polisy. Audyt polisy pokazał, że polisa w ogóle nie była wykorzystywana”. 

(Rafał Porc zapytał, jaki charakter mają te szkody). „ To są tylko szkody sprzętu 

medycznego, tylko i wyłącznie. W tym roku na bieżąco zgłaszamy szkody typu zalania, 

uszkodzenia windy itd. Te szkody, które są zgodne z polisą, gdzie mogliśmy wykorzystać 

środki. 

Przez lata nie korzystaliśmy z czegoś takiego, jak PFRON. W tej chwili dbamy o to, żebyśmy 

zatrudniali osoby niepełnosprawne. Wskaźnik niepełnosprawności – 6%”. (Rafał Krupa 

zapytał, czy w ogóle te osoby nie były zatrudniane). „ Nie, ani razu. Zrobiliśmy audyt  

z poprzednich 4 lat, raz tylko zachowany wskaźnik 6% i o to występujemy teraz.  

(Może pytania po mojej prezentacji). W marcu było 28.000 zł i tak naprawdę do września, bo 

jeszcze października nie mamy rozliczonego, mamy 200.000 zł z PFRON, a dzięki temu, 

wyposażenie i niepełnosprawne osoby pracują u nas i mają miejsce pracy na terenie szpitala. 

Zrobiliśmy również audyt ZUS i audyt podatków od nieruchomości. Z audytu ZUS wyszła 

nam korekta około 58.000 zł, podatek od nieruchomości – w graniach 62.000 zł. Są to te 

audyty, które teraz udało nam się przeprowadzić. Robimy audyt podatku VAT, ale z tego nie 

mam jeszcze  kwoty. 

Od kwietnia  korzystamy z programu SGA, który służy do optymalizacji rozliczeń 

poszczególnych przypadków z NFZ. Program to nowoczesne narzędzie zarządcze bazą 

medyczną szpitala w trudnych warunkach aktualnej rzeczywistości ekonomicznej. Program 

daje możliwość: porównania z innymi jednostkami o podobnej strukturze – widzę jak  

w  innych szpitalach to wygląda, mogę porównać, przedstawiam kierownikom, pokazuję im 

możliwości, symulujemy pracę szpitala w celu osiągnięcia lepszych wyników finansowych. 

Jest to wsparcie procesów analiz i zmian działalności. Ten program ma takie korzyści, jak 

możliwość korzystniejszego rozliczania procedur z NFZ. To jest skomplikowany program, ale 

dający duże efekty. Pokazuję na kolejnym slajdzie tylko jedną tabelkę przy samym 

oznaczeniu prób pacjenta, gdzie siwa kreseczka nam pokazuje, gdzie popełniliśmy błędy, 

gdzie naprawiamy. Z miesiąca na miesiąc te korekty są coraz mniejsze. Na początku one były 

bardzo duże, teraz one są znacznie mniejsze czyli nasi lekarze już nauczyli się pracować tak, 

jak należy, za co jest dla nich duży szacunek. 

Kontrola zarządcza w ubiegłych latach funkcjonowała tylko na zasadzie zarządzenia 

dyrektora. Szukałam wszędzie i nie znalazłam żadnej dokumentacji, która świadczyłaby                    

o przeprowadzeniu kontroli zarządczej w praktyce.  

Teraz wdrożyliśmy kontrolę zarządczą poprzez wprowadzenie dokumentacji, która jest 

wymagana przepisami prawa. Są to: regulamin kontroli zarządczej, polityka zarządzania 

ryzykiem, rejestr celów i zadań, raport z wyznaczonych celów i zadań, misja szpitala, polityka 
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bezpieczeństwa informacji w szpitalu, Kodeks Etyki, regulamin dostępu do informacji 

publicznej, regulamin procesu rekrutacji, regulamin oceny okresowej pracowników, 

procedury delegowania uprawnień, zastępstw. Te rzeczy wprowadzamy i jesteśmy w trakcie 

opracowania rocznego raportu, który pokaże dokładnie całą kontrolę zarządczą. 

Kontrola ochrony przeciwpożarowej. Mieliśmy ostatnio kontrolę i stwierdzono: brak systemu 

sygnalizacji pożaru, hydrantów, brak podziału budynku szpitala na strefy pożarowe (nie 

posiadamy wymaganych drzwi przeciwpożarowych, korytarze nie są oddzielone drzwiami 

przeciwpożarowymi), nie działa oddymianie przy budynku szpitala. Przybliżona wartość 

zakupów, które musimy jeszcze wnieść w  inwestycjach to 702.000 zł brutto. W tej kwocie 

nie została uwzględniona robocizna, tylko sprzęt. Natomiast w  2013 roku powstała 

dokumentacja projektowa, zaakceptowana przez Wojewódzką Straż Pożarną, która nie była 

wykorzystywana przez lata, do wszystkich napraw i remontów w szpitalu. I na przykład 

wymieniano drzwi na drzwi, które nie były drzwiami przeciwpożarowymi, w związku z tym 

my musimy się posługiwać dokumentami prawnymi, które były przeznaczone i na nie przede 

wszystkim powołujemy się  w rozmowach. Te rzeczy, które były wprowadzone po 2013 roku, 

musimy jeszcze raz wprowadzić zgodnie z tą dokumentacją, która posiadamy. 

Wprowadziliśmy szkolenia personelu z prowadzenia dokumentacji medycznej, ponieważ  

z dotychczasowej analizy wynika, że personel nigdy nie był szkolony i pracował na bazie 

własnego doświadczenia. Brak fachowej wiedzy spowodował wiele błędów i niekorzystne 

rozliczenia procedur medycznych. Na każdym oddziale krok po kroku szkolimy nasz 

personel, jak ma prowadzić dokumentacje medyczną z bezpieczeństwem dla szpitala, dla 

pacjenta, dla samego lekarza. Nie byli szkoleni, takich rzeczy nie wiedzieli, jak gdyby 

odrywamy od nowo tę rzeczywistość, ale małymi krokami idziemy do przodu.   

Nowe procedury kadrowe. Jesteśmy w trakcie opracowywania nowych procedur kadrowych, 

ponieważ zakresy obowiązków personelu były niedoprecyzowane, zbyt ogólne, brak 

odpowiedzialności materialnej za mienie szpitala. Gdy coś się zepsuło, to nikt nie miał 

sprzętu w zakresie obowiązków. Tak naprawdę teraz, gdy personel będzie miał 

odpowiedzialność, będzie dbał o mienie, które zostało mu powierzone. 

Analiza potencjału sprzętu medycznego wykazała wiele braków w przeglądach i serwisach 

oraz brak procedur przetargowych, jak również sprzęt nie był odpowiednio 

zinwentaryzowany i aktualizowany w portalu świadczeniodawcy NFZ. Obecnie zakupiliśmy 

program do elektronicznej inwentaryzacji i porządkujemy na każdym oddziale zasoby. Na 

portalu uzupełniliśmy zgodnie z rzeczywistością potencjał sprzętowy i stopniowo staramy się 

wymieniać stary sprzęt na nowy. Powiem tak, że nie było wielu paszportów, nie było wielu 

przeglądów, to wszyto uzupełnialiśmy, ale pewnie jakieś niedociągnięcia jeszcze są. Na 

bieżąco wychodzą błędy i wtedy analizujemy i wprowadzamy zmiany, tak żeby były zgodne  

z przepisami prawa. 

Przygotowujemy następujące projekty dotacyjne:,,Teleopieka kluczem do bezpieczeństwa  

i zdrowia w powiecie zawierciańskim” oraz „Skuteczna profilaktyka raka szyjki macicy, 

szansą na lepsze i dłuższe życie mieszkańców powiatu zawierciańskiego”. 

Od 2016 roku szpital korzysta z usług firmy cateringowej, ponieważ kuchnia nie spełniała 

wymogów SANEPID-u. Wcześniej został zakupiony sprzęt gastronomiczny na kwotę  

ok. 200.000 zł, a nie dostosowano substancji budowlanej (koszt dostosowania tej substancji to 

ok. 500.000 zł), więc musimy korzystać z firmy cateringowej. Staramy się, aby zadowolenie 

pacjentów z podawanych posiłków było coraz lepsze. I dlatego kiedyś pacjent na śniadanie 

dostawał 4 kromki chleba i margarynę, teraz otrzymuje oprócz pieczywa wędlinę i jakieś 

warzywo, zgodnie z dietą pacjenta i wskazaniami lekarskimi. 

Pozostałe bieżące działania w szpitalu to: 

 jesteśmy w trakcie realizacji pakietu onkologicznego. Założono 60 kart DILO, odbyły się 

51 konsylia, a 30 osób jest w trakcie leczenia. Jestem z tego dumna, ponieważ onkologia  
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u nas zaczyna się rozwijać, zaczynamy mieć pierwsze środki ponad kontrakt z tej 

dziedziny. Rozpoczęliśmy współpracę ze Stowarzyszeniem Amazonek i Osób  

z Problemami Onkologicznymi i chcemy tym osobom pomagać, bo zdajemy sobie 

sprawę, jakie w tej chwili kolejki są na Śląsku, a ludzi z nowotworem przybywa coraz 

więcej. Zrobiliśmy ulotkę ,,Październik miesiącem walki z rakiem”, przedstawiliśmy  

w niej, jak pacjent ma korzystać z poradni, z pomocy szpitala w tym zakresie; 

 wprowadzamy ciągłe zmiany na Oddziale Położniczym. Staramy się, aby mama, która 

przychodzi rodzić z tym maleństwem, była zadowolona. Usprawniamy działanie 

personelu, aby był miły, uśmiechał się. Zrobiliśmy super  rodzinny pokój narodzin. 

Zrobiliśmy poradnik przyszłej mamy, a za poradnikiem poszła kolejna rzecz – praktyczne 

wytyczne dla mamy, która urodzi dziecko. Rozpoczęliśmy współpracę z Polskim 

Bankiem Komórek Macierzystych, jak również zajmujemy się darowiznami  

i poszukujemy darowizn dla szpitala, aby jak najwięcej uzyskać środków zewnętrznych. 

Pozyskaliśmy: komputery stacjonarne, krzewy ogrodowe, które zdobią otoczenie szpitala, 

blachę, która została przeznaczona na zadaszenie stojaków na rowery, na Oddziale 

Pediatrycznym powstał ,,Bajkowy Kącik”; 

 dodatkowo szkolimy i informujemy społeczeństwo o tym, co jest ważne. Staramy się 

robić konferencje dla lekarzy POZ. Jesteśmy w trakcie przygotowania kolejnej. 

Zorganizowaliśmy Dzień Dziecka dla najmłodszych pacjentów szpitala. Uczestniczymy 

we wszystkich imprezach, na które nas powiat zaprasza jako służba zdrowia, czyli Dzień 

Zdrowia ze Szkołą Medyczną . Uczestniczyliśmy w Jurajskim Półmaratonie 

Zawierciańskim; 

 mieliśmy przyjemność gościć ekipę telewizyjną TVP1, która realizowała zdjęcia do 

serialu dokumentalnego ,,Młodzi lekarze". Nasz stażysta jest jednym z głównych 

bohaterów nowej serii. Możemy pochwalić się tym, że zrobiliśmy taką akcję dla szpitala 

„Podaruj książkę szpitalowi”, która bardzo się spodobała telewizji i będzie głównym 

wątkiem tych odcinków, które będą od marca transmitowane w telewizji; 

 zrobiliśmy ankietę, która pokazała nam, czy pacjenci są zadowoleni czy nie. Oczywiście 

największy problem mamy z uśmiechem na twarzy personelu i nad tym jak najwięcej 

pracujemy w dalszym ciągu; 

 wzięliśmy udział w  Kongresie Zdrowia Seniorów Ziemi Zawierciańskiej. Cały czas 

doskonalimy nasz personel, jesteśmy za tym, aby uczestniczyć w szkoleniach. Chciałam 

zwrócić uwagę, że staramy się to robić własnymi pracownikami. W 2014 roku koszt 

przeprowadzenia szkolenia przez pracownika szpitala prowadzącego własną działalność 

gospodarczą wynosił 45. 480 zł. A my te szkolenia robimy nieodpłatnie w ramach godzin 

pracy naszych pracowników; 

 rozpoczęliśmy prace nad ,,Kopertą Życia” Inicjatywa skierowana jest do osób starszych, 

chorych   i samotnych. „Koperta Życia” to karta, w której podaje się informacje dotyczące 

jej właściciela: dane osobowe, numer telefonu do bliskiej osoby, przebyte choroby, 

zażywane leki i uczulenia. Umieszczenie koperty w miejscu widocznym i dostępnym 

umożliwia służbom medycznym, a także policji, straży pożarnej, straży miejskiej czy 

służbom socjalnym szybki dostęp do podstawowych informacji o seniorze w razie 

wypadku lub zasłabnięcia. Zaprosiliśmy do współpracy wszystkie gminy powiatu  

i czekamy teraz na dalszą współpracę; 

 zakończyło się głosowanie w plebiscycie „Dziennika Zachodniego” Hipokrates 2016. 

Mogę się pochwalić, że nie jesteśmy aż tak źle postrzegani. Szpital zajął 11 miejsce na  

72 zgłoszone placówki. Nasz personel ratownik medyczny i położna zdobyli 2 miejsce,  

pielęgniarka 6 i 10 miejsce, lekarz 8 i 11miejsce. Serdeczne wszystkim dziękuję za 

oddane głosy na nasz personel medyczny i na placówkę. To jest jak gdyby sukces rozwoju 

szpitala; 
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 z rzeczy poza zdrowotnych chcę powiedzieć o przygotowaniach do Świąt Bożego 

Narodzenia. W tym roku Mikołaj odwiedzi najmłodszych pacjentów Oddziału 

Dziecięcego i Noworodków. Jesteśmy w trakcie przygotowań do Wigilii dla pacjentów. 

Przewidzieliśmy dla nich drobne podarunki. Są to aniołki, nad którymi już intensywnie 

pracują uczniowie Zespołu Szkół i Placówek Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej  

w Zawierciu. Dzieciom serdecznie dziękujemy za to, że te aniołki przygotowują dla 

pacjentów, żeby w święta mieli uśmiech; 

 zmieniamy się dla pacjentów, uważnie słuchamy Waszych opinii i myślę, że zawsze 

uczymy się, aby pójść do przodu i żeby było lepiej”. 

(Omawiana prezentacja, na wniosek Rafała Krupy, złożony na XXIX sesji Rady Powiatu, 

została dołączona do protokołu jako załącznik nr 3).  

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja przede wszystkim chciałem podziękować za przedstawienie informacji i bardzo chciałem 

ten materiał, który Pani przygotowała, dostać na e-maila, bo to jest dla mnie dość istotne. 

Szanowni Państwo, Pani Dyrektor. Ja wiem, że Pani jest doskonałym marketingowcem, ale 

jako dyrektor szpitala, to ja sobie nie życzę, aby Pani kłamała, bo ewidentnie w niektórych 

puntach Pani kłamie. Nie może być tak, że dyrektor wychodzi i opowiada. Niech Pani się 

zastanowi. Jeżeli by się okazało, że nie były spełnione warunki, pracownicy nie umieli, nie 

realizowali pewnych zasad, to szpital powinien być dawno zamknięty, powinien nie 

funkcjonować. Pani opowiada takie rzeczy, że pracownicy nie byli szkoleni, nie umieli. 

Przecież były kontrole z NFZ, z Ministerstwa Zdrowia, kontrole z Sanepidu. A Pani opowiada 

takie rzeczy. Pani mówi, że trzeba kupić na przykład agregat prądotwórczy. Ja się cieszę, że 

Pani kupuje pewne rzeczy, naprawdę cieszę się, to bardzo dobrze. O to chodzi, żeby ten 

szpital dalej się rozwijał, ale nowy agregat prądotwórczy będzie kosztował ćwierć miliona 

złotych, a automat do doposażenia, żeby stary agregat, który jest doskonałej jakości ,tylko nie 

ma automatu, kosztuje 30.000 zł. Ja wiem, że najlepiej organizować przetargi, wydawać 

pieniądze i pewno jeszcze nie swoje, tylko cudze, dlatego Pani Dyrektor bardzo proszę, jeżeli 

Pani będzie przedstawiać takie informacje, to nie chciałbym, żeby Pani to subiektywnie 

przedstawiała. My jesteśmy radnymi i chcemy obiektywnej informacji”.   

 

Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu Anna Pilarczyk – Sprycha (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Panie radny, chciałam powiedzieć, że wszystkie informacje, które przedstawiłam, są 

sprawdzone z księgowości. Otrzymałam pełną odpowiedź z księgowości z podpisem 

pracownika, który przedstawił informację. Jeżeli chodzi o agregat, to być może to jest jakaś 

podpowiedź, z której skorzystam. Nie mówię, że nie, ale jeżeli chodzi o wszystkie rzeczy  

z informacji, które mówię, to każdą jedną rzecz sprawdziłam dokładnie. Poza tym każdą 

złotówkę, zanim szpital wyda, oglądam kilkakrotnie i nie ma takiej możliwości, żeby 

wydawać pieniądze, których nie mamy. Mamy 52 mln długu ,którego ja nie zrobiłam, więc 

cały czas sprawdzamy i gospodarujemy. Proszę zwrócić uwagę na to, że wszystkie rzeczy są 

prawidłowo i rzetelnie przedstawione i proszę mnie tutaj nie nazywać kłamcą, ponieważ na 

każdą z tych rzeczy mam dokument, który mogę przedstawić i dokładnie pokazać”. 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, ja proszę o prezentację, nic więcej”. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„I taką prezentację zapewne Pan otrzyma. Natomiast jeśli ma się niesprawdzone informacje, 

to bardzo proszę nie insynuować pewnych rzeczy, bo jest to nie w porządku. Natomiast jeśli 

Pan radny znajdzie takie rzeczy, jest od tego następna sesja i interpelacje. Wówczas będziemy 

mogli to rozpatrywać. Dziękuję Pani Dyrektor za bardzo obszerne przedstawienie aktualnego 

stanu Szpitala Powiatowego w Zawierciu. Myślę, że mimo trudności  finansowych,  

o których wiemy wszyscy od lat, zaczyna on jednak stawać na nogi, rozwija się i na bieżąco 

porządkuje wszystkie sprawy, jakie są z nim związane. Wiemy o tym, że te dostosowania 

wielokrotnie są konieczne, muszą nadążać za zmieniającymi się przepisami prawa. Więc to 

nie są tylko zaniechania, których nie dokonano wcześniej, bo wówczas takich przepisów nie 

było. Natomiast cieszy fakt, że dokonywane są audyty, dokonywana jest analiza 

poszczególnych oddziałów, placówek, poszczególnych komórek, bo to na pewno  poprawi  

i usprawni działalność szpitala. Na co liczą nie tylko radni, ale przede wszystkim pacjenci 

naszego powiatu” .   

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam pytanie do Pani Dyrektor, bo ja zrozumiałem, że w miesiącu październiku, jak 

dobrze pamiętam z tej prezentacji, zysk był bodajże w graniach 700.000 zł. A od stycznia 

będziemy płacić milion złotych samych rat. Jakie Pani widzi rozwiązanie, skąd wziąć  

pieniądze, jak podnieść zysk w ciągu miesiąca”. 

 

Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu Anna Pilarczyk – Sprycha (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„To jest bardzo trudna sytuacja dla szpitala i szukamy różnych rozwiązań. Najgorsza sytuacja 

jest taka, że nie mamy żadnego kontraktu do zabezpieczenia. Próbujemy konsolidacji 

kredytów, bo najgorsze będzie dla nas te najbliższe 5 miesięcy ze względu na tak wysokie 

raty. Banki nie chcą nam udzielić kredytu ze względu na to że nie mamy już poręczeń od 

Starostwa, jak również  dlatego, że nie mamy żadnego kontraktu, bo kontrakt, który był 

najwyższym kontraktem (50 mln zł) został przeznaczony na poręczenie kredytu, który i tak 

dostał poręczenie miasta. W związku z tym jesteśmy w takiej sytuacji, że najprawdopodobniej 

będziemy musieli skorzystać z pożyczki innego banku, który nie wymaga tych zabezpieczeń, 

ale przy bardzo gospodarnych odsetkach i w tym kierunku zmierzamy, ale decyzji ostatecznej 

jeszcze nie podjęliśmy. Cały czas rozmawiamy z Bankiem  PKO BP o rozratowanie kredytu. 

(rozmawiamy od czerwca). Program restrukturyzacji przygotowaliśmy pod bank, aby udało 

nam się rozratować na kolejne lata i zobaczymy, co 5 grudnia odpowie nam Bank PKO BP. 

Jeśli nam nie odpowie, będziemy musieli skorzystać z innej pożyczki, abyśmy mogli spłacić 

tę ratę. Nie możemy pozwolić sobie na nie płacenie ZUS-u, bo w tym momencie, przy tych 

układach ratalnych, które mamy zawarte, musimy płacić bieżąca składkę. Jest to trudna 

sytuacja, ale próbujemy ją w jakiś sposób ratować”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Myślę, że po części przysłużyły się do tak wysokiej raty wcześniej zaciągane kredyty, które 

miały bardzo długie odroczone terminy płatności. Tak, jak mieliśmy to w prezentacji, to były 

drugie terminy, gdzie się nic nie płaci, a w tej chwili mamy duże raty. Rzeczywiście sytuacja 
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jest trudna, ale liczę, że Pani Dyrektor da radę i przedstawi nam jakieś propozycje, aby szpital 

był w stanie udźwignąć zobowiązania, które pojawiają się na bieżąco i pojawią się od 

przyszłego roku”. 

 

Po zakończeniu dyskusji projekt uchwały Nr XXVIII / 261 / 16 w sprawie informacji o stanie 

służby zdrowia na terenie powiatu zawierciańskiego w kontekście funkcjonowania SPZOZ 

prowadzonych przez powiat, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Zdrowia i Pomocy 

Społecznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 24 głosach „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

  

 

Ad.9.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVIII / 262 / 16  

w sprawie przyjęcia „Programu współpracy powiatu zawierciańskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na  2017 rok”, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji 

Rozwoju i Promocji Powiatu został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 25 głosach „za”. 

 

 

Ad.10.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVIII / 263 / 16  

w sprawie wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania 

finansowego Szpitala Powiatowego w Zawierciu za 2016 rok, po uzyskaniu pozytywnej 

opinii Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Technicznej, w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 25 głosach „za”. 

 

Wobec braku sprzeciwu ze strony radnych Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski ogłosi przerwę w obradach. Początek przerwy – godz. 11.30. 

 

 

Ad.11.)   

  
Po wznowieniu obrad o godz. 12.00 Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski 

przystąpił do realizacji kolejnych punktów porządku posiedzenia.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVIII / 264 / 16  

w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu (dot. 

utworzenia w ramach Oddziału Obserwacyjno – Zakaźnego Pododdziału Skórno – 

Wenerologicznego), po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, 

w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

22 głosach „za”.   
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Ad.12.)   

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia  formie stenogramu): 

 

„Ja chciałem zapytać dyrekcję, czy to chodzi tylko i wyłącznie o Polską Federację Szpitali,   

czy chodzi o to, żeby umożliwić szpitalowi przystępowanie też do innych stowarzyszeń  

o podobnym charakterze, gdzie składki będą dużo wyższe. Chciałbym, żeby Pani Dyrektor się 

precyzyjnie wypowiedziała, że do końca roku tylko ta organizacja Was interesuje i nie inna, 

bo mam wrażenie, że może chodzić o inną. Pani Dyrektor się uśmiecha, bo była kiedyś na 

spotkaniu innej organizacji”.  

 

Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu Anna Pilarczyk – Sprycha (treść wystąpienia  

formie stenogramu): 

 

„Dokładnie chodzi o Federację, bo jest najtańsza. W statucie musi być ogólny zapis, bo nie 

możemy dodać zapisu konkretnej federacji. Natomiast nie zamierzamy przystąpić na razie do 

żadnej innej w tym roku i myślę, że w przyszłym roku też na pewno nie, bo szpitala na to nie 

stać. Byłam na spotkaniu Zakładowego Związku Szpitali Powiatowych w Jaworznie, ale 

składka tam jest 10 zł od łóżka czyli około 4.000 zł na miesiąc, na co na razie szpitala nie 

stać. W Federacji jest 1.000 zł wpisowe i 1.500 zł roczna składka (lub odwrotnie), tak, że na 

to szpital stać, a potrzebujemy ochrony przy nowych zmianach, które wchodzą”. 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVIII / 265 / 16  

w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu (dot. 

wprowadzenia zapisu umożliwiającego przystąpienie szpitala do stowarzyszeń i organizacji 

zrzeszających podmioty lecznicze),  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Zdrowia  

i Pomocy Społecznej, w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 25 głosach „za”.   

 

 

Ad.13.)  
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVIII / 266 / 16  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII / 181 / 16 z dnia 31 marca 2016 roku  

w sprawie ustalenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na realizację zadań powiatu zawierciańskiego w 2016 roku z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, po uzyskaniu pozytywnej 

opinii Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, w wyniku przeprowadzonego głosowania 

został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 25 głosach „za”.   

 

  

Ad.14.)  
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVIII / 267 / 16  

w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

wspomagających w szkołach ponadgimnazjalnych, dla których organem prowadzącym jest 

powiat zawierciański, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Edukacji, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 25 głosach „za”.   

 

 



  

 

20 

 

Ad.15.)  
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVIII / 268 / 16  

w sprawie przyjęcia Raportu z monitoringu Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych powiatu zawierciańskiego na lata 2011 – 2020, po uzyskaniu pozytywnej opinii 

Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, w wyniku przeprowadzonego głosowania został 

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 25 głosach „za”.   

 

 

Ad.16.)  
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVIII / 269 / 16  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości, po uzyskaniu 

pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 25 głosach „za”.   

 

 

Ad.17.)  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski i przedstawił informację o pracy 

między sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

‒ w dniu 22.11. br. Szpital Powiatowy w Zawierciu przekazał informacje dotyczące 

struktury należności, struktury zobowiązań oraz rachunku zysków i strat za miesiąc 

październik  2016 roku. 

 

Ad.18.)  

 

W odpowiedzi na interpelację Pawła Sokoła odpowiedzi udzielił Członek Zarządu Powiatu 

Cezary Barczyk (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

  

„W odpowiedzi na interpelację Pana Pawła Sokoła informuję, że Zarząd pochyli się nad 

problemem budowy czy remontu tej drogi i o stanowisku Zarządu poinformujemy Pana 

radnego”. 

 

 Ad.19.)  

 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie porządku obrad. 

 

Ad.20.)  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski – dziękując wszystkim za udział   

w posiedzeniu  – zamknął obrady XXVIII sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.  

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 12.10. 

 

 

Protokół sporządziła:                    Przewodniczący Rady Powiatu   

  /-/ Anna Bryła                   /-/ Jarosław Kleszczewski  

        


